
Amidst nascent real estate speculation and the seemingly limitless vertical potential of Toronto’s skyline, carving hostile canyons in the wake of public space, Safety 
Blanket proposes a protective veil over the continuous roofscape between 285 and 311 Spadina Avenue in Downtown Toronto. Safety Blanket is formed by a continu-
ous thin sheet of steel supported on pilotis that touch lightly on the roofs’ surfaces. The newly draped topography acts as a literal cap on real estate speculation over a 
block of mid-rise Toronto architecture, operating in a context of adjacent luxury condo development. In return, the new topography of the safety blanket extends the 
limited public sphere at street level, peeling up from the ground and reconceiving the roofscape with pockets of programmable public space for the local community. 
The form of the safety blanket is in direct dialogue with the roofscape it protects, undulating over the height deltas of the intimate block of architectural characters. 
The safety blanket responds to existing rooftop conditions such as skylights, chimneys, and HVAC units in order to engage nodes of activity, heat, and ephemera.

Au milieu de la spéculation immobilière et le potentiel vertical apparemment illimité de l’horizon de Toronto, cela qui sculpte des canyons hostiles dans le sillage de 
l’espace public, Safety Blanket propose un voile protecteur sur le paysage continu des toits entre le 285 et 311 Spadina Avenue au centre-ville de Toronto. Formée 
d’une fine feuille d’acier et soutenue par des pilotis qui touchent légèrement les surfaces des toits, la nouvelle drape de topographie agit comme un plafond littéral 
sur la spéculation immobilière. La couverture est placée par dessus un bloc d’architecture de taille moyenne à Toronto dans un contexte imminent de dévelop-
pement de condos de luxe. En retour, la nouvelle topographie formée par Safety Blanket étend la sphère publique limitée au niveau de la rue, en se détachant 
du sol et en reconcevant le paysage des toits avec des poches d’espace public programmable pour la communauté locale. La forme de Safety Blanket est en 
dialogue direct avec le paysage de toits qu’elle protège, ondulant sur les deltas de hauteur du bloc intime de personnages architecturaux. La couverture répond 
aux conditions existantes sur le toit, telles que les puits de lumière, les cheminées et les unités CVC afin d’engager des nœuds d’activité, chaleur, et éphémères.
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